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SUMMA, the making of 
door Gerda Croiset & Tineke Westerveld 

1999 was het jaar van de Bologna verklaring. Daarin spraken 
de  Europese  ministers  van  onderwijs  af  om  het  hoger 
onderwijs  te  harmoniseren  met  als  doel  de  Europese 
opleidingen te uniformeren. Dit vergemakkelijkt uitwisseling 
van studenten en afgestudeerden tussen de Europese landen. 
Het  gevolg  was  dat  alle  vijf-  of  zesjarige  academische 
opleidingen naar Angelsaksisch model werden ingericht met 
een  gescheiden  Bachelor-  en  Masterfase.  Voeg  daarbij  een 
tekort aan artsen en  de gedachte was geboren om een extra 
opleiding tot basisarts te ontwikkelen, specifiek bedoeld voor 
bachelors  met  een  biomedische  achtergrond.  Door  een 
dergelijke  opleiding  zouden  snel,  in  vier  jaar,  extra  artsen 
beschikbaar komen.

In  2001  startte  overleg  tussen  de  Universiteit  Utrecht,  het 
Universitair Medisch Centrum Utrecht en het Ministerie van 
Onderwijs  Cultuur  &  Wetenschappen  over  deze  extra 
opleiding.  In datzelfde jaar werd dr.  Gerda Croiset door de 
decaan  van  het  UMC  Utrecht  gevraa gd  om  onder 
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MAGNUS bijeenkomst 
Zaterdag 19 sept 2015 

Wij zijn verheugd jullie te 
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volgende bijeenkomst in café 
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Heerenplein) in Utrecht. 

Programma: 
14:30 start borrel  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MAGNUS@umcutrecht.nl
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voorzitterschap  van  wijlen  Prof.  Willem  Erkelens  een  voorstel  te  schrijven  voor  deze  vierjarige 
geneeskunde  opleiding.  Dr.  Tineke  Westerveld  doet  vanaf  2002  mee.  De  beoogde  opleiding  was 
bedoeld om bachelors met een biomedische signatuur op te leiden tot basisarts met het accent op 
wetenschappelijke  vorming.  Deze  masteropleiding,  SUMMA genaamd,  wat  toen  nog  stond  voor 
School for Utrecht Medical MAsters, ging in 2003 als pilot van start.

Wetswijziging
In 2005 hebben het Ministerie en de toenmalige Staatssecretaris van 
O,C & W, Mark Rutte, zich ingezet voor een wettelijke basis voor 
deze medische onderzoeksmaster. Hiervoor was een wetswijziging 
nodig,  die  in  2006 geëffectueerd  is.  De opleiding  heet  sindsdien 
formeel  “opleiding  tot  arts/klinisch  onderzoeker”.  Na  een 
accreditatieprocedure,  is  in  september  2006  de  eigenstandige 
opleiding van start gegaan, eveneens SUMMA genaamd. Sindsdien  
staat SUMMA voor Selective Utrecht Medical MAster.

Tot zover het formele proces.  
Toen  kon  de  inr icht ing  van  het 

curriculum beginnen.  Nadat  de  curriculum commissie  een  werkbezoek 
had gebracht aan vergelijkbare opleidingen in Oxford en Londen waren de 
does en don’ts ons volledig duidelijk (voor tijdens het volgende lustrum) en gingen we aan de slag. De 
werkelijkheid was dat er aanvankelijk wel twijfels waren over het SUMMA concept. ‘Kan je in zo’n 
korte tijd arts  worden?’ ‘En wat bedoelen jullie precies met de naam SUMMA´?,

Apeldoorn 
Strijdbaar  gingen  we  op  pad,  en  met  de  nodige  ups  en 
downs gingen wij door. Een belangrijk wapenfeit was het 
Gelre.  Met het  kleine oude autootje  van Gerda (vertrek 
gegarandeerd,  aankomst  niet;)  togen  wij  regelmatig  naar 
Apeldoorn om een voordracht te houden over SUMMA. 
Als wij in vol ornaat dachten dat er een groot publiek was, 
dan ging het om 10 personen. Als wij, relaxed gekleed in 
spijkerbroek, dachten dat wij werkoverleg zouden hebben, 
gaven  wij  een  voordracht  voor  de  voltallige  staf.  De 
intensieve samenwerking schept een band. Ook nu hebben 
wij  nog met enige regelmaat gezamenlijke activiteiten.  Vooral  als  het spannend is,  dan zoeken we 
elkaar op. Never change a winning team!

Nu jaren later is SUMMA in Nederland een begrip. De studenten hebben allen ambitie, motivatie en 
talent. Wat echt leuk is om te zien, is dat de SUMMA studenten docenten prikkelen en uitdagen om 
boeiend onderwijs te verzorgen. Dit heeft geleid tot een opwaartse spiraal. Samen met onze studenten 
van het eerste uur en van nu zijn wij trots op wat we met zijn allen hebben bereikt. 
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‘Kan je in zo’n korte 
tijd arts worden?’

Prof. Dr. Gerda Croiset, opleidingscoordinator SUMMA 2003 - 2009 
Dr. Tineke Westerveld, opleidingscoordinator SUMMA 2009 - heden
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SUMMA-synergie: samenwerking tussen 
alumni en student  
door Stephanie Sondaal, Joyce Browne & Benoit Jacod 
 
Stephanie  Sondaal:  Ik  wilde  tijdens  SUMMA graag  mijn  interesse  voor  antropologie  en  het 

buitenland combineren. Bij een lezing in mijn tweede 
jaar  kwam  ik  Joyce  tegen:  niet  alleen  hadden  we 
beiden  op  het  University  College  Utrecht  (UCU) 
gestudeerd,  maar  ook  in  hetzelfde  ziekenhuis  in 
Tanzania  stage  gelopen  voor  het  UCU  in  Africa 
programma.  Als  promovendus  was  ze  op  zoek naar 
studenten  voor  onderzoeksprojecten  en  zo  is  onze 
samenwerking  gestart.  Inmiddels  heb  ik  mijn  OP1 
afgerond en zijn we samen bezig met de publicatie. 
Gedurende  deze  periode  kwam  een  OP3  plek  bij 
Benoit beschikbaar, waar ik in september mee begin 
en waar ook Joyce bij betrokken is. 

  
Joyce  Browne:  Het  mondiale  perspectief  op 
gezondheid  interesseerde  mij  al  tijdens  mijn 
bachelor  (University  College  Utrecht)  en 
eerdere master (Social Epidemiology, University 
College London). Tijdens SUMMA heb ik mijn 
OP’s  over  maternale  gezondheid  in  Ghana 
gedaan,  waarna  ik  de  kans  kreeg  om hiermee 
door te gaan als promotieonderzoek. Stephanie 
leerde ik tijdens een lezing kennen, waar bleek 
dat we op UCU vergelijkbare ervaringen hadden 
gehad. Gezien haar aanstekelijke enthousiasme 
voor global health heb ik vanaf het begin al graag 
mee  willen  denken  wat  OP1-3  mogelijkheden 
zouden kunnen zijn. 

Benoit Jacod: Toen ik na SUMMA begon met 
mijn opleiding tot gynaecoloog had ik al het idee 
om mijn interesse voor de obstetrie te delen met 
SUMMA studenten, waar in de praktijk weinig 
van  gekomen  is.  Ik  heb  Joyce  per  toeval 
ontmoet  bij  een  presentatie  na  mijn  eerste 
ervaring  met  obstetrie  in  een  Madagascar. 
Uiteindelijk  zijn  we samen aan de  slag  gegaan 
om met de Divisie Vrouw en Baby en het Julius 
Centr um  samenwerk ingsverbanden  te 
ontwikkelen met een ziekenhuis in Zanzibar. 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Hiervan is de eerste concrete stap een project 
om  de  maternale  mortaliteit  en  ernstige 
morbiditeit in het ziekenhuis te registreren. Ik 
had daarvoor een enthousiaste student nodig die 
daar voor een langere periode kon werken, die 
een goed aanpassingsvermogen had (aan lokale 
en slechte klinische omstandigheden), met enige 
levenservaring  en  een  open-minded  attitude. 
Omdat  dit  kwaliteiten  zijn  die  mijns  inziens 
kenmerkend  zijn  voor  SUMMAs,  heb  ik 
gekozen om hier een SUMMA student voor te 
vragen.Zo kwam ik uit bij Stephanie. We delen 
hetzelfde enthousiasme en ik kijk er naar uit om 
met haar en Joyce dit project uit te voeren. 

 
 

 

JB: Uit de samenwerking met Benoit is nu een 
pro ject  met  dr iegenerat ie s  SUMMAs 
voortgekomen.  Dit  was  vooral  een  logische 
ontwikkeling:  we  delen  al len  een  groot 
enthousiasme voor de combinatie van kliniek én 
onderzoek in mondiale context, en vullen elkaar 
door  onze  verschillende  aandachtsgebieden 
(kliniek, epidemiologie, antropologie) goed aan.  

SS: Het is toevallig dat de samenwerking die ik 
vond met twee SUMMA alumni is. Ik voel dat 
er ruimte en waardering is voor mijn interesse in 
de  antropologie  en  om  werkzaam  te  zijn  in 
ontwikkelingslanden. Daarnaast geeft het mij de 
kans om onderzoek in het buitenland te doen en 
mij  te  oriënteren,  met  interesses  voor  de 
verloskunde en tropengeneeskunde.

Tien jaar SUMMA en alumninetwerk MAGNUS 
opgericht: zaterdag 13 september 2014 
door Emile Schutgens & Susanne Boers 

“SUMMA is groot geworden!” Dit is het algemene sentiment bij iedereen die de afgelopen 10 jaar 
betrokken is  geweest  bij  de  SUMMA opleiding.  Op 13  september  j.l.  vierden ruim 150 SUMMA 
studenten, alumni, de oprichters en andere betrokkenen het 2e lustrum van SUMMA en de oprichting 
van het MAGNUS alumninetwerk van de opleiding. Op de planning stond er een dag vol activiteiten 
met o.a. lezingen, debat, borrels, eten, feest en muziek.

Het  middagprogramma  begon  voor  de  huidige  SUMMA studenten  en 
SUMMA alumni  met  een  warm onthaal  door  medeoprichter  Dr.  Tineke 
Westerveld in de Kroonluchter van het Hijmans van den Bergh gebouw. In 
het publiek dat zij toesprak stonden studenten en alumni uit ieder cohort, 
van de eerste lichting gestart in 2003 tot de kersverse studenten die in 2014 
waren begonnen.
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Stephanie is SUMMA student (cohort 2012) en is op dit moment bezig met co-schappen in 
het Gelre in Apeldoorn.  

Joyce is SUMMA alumna (cohort 2009) en promoveert nu bij Julius Centrum van het UMC 
Utrecht.  

Benoit is SUMMA alumnus (cohort 2005) en is nu laatste jaars AIOS bij de obstetrie en 
gynaecologie. 

‘SUMMA is groot 
geworden!”



Nieuwsbrief Jaargang 1, No. 1 13/05/15

 Na deze introduction begaf de groep zich naar 
de  co l l egeza len ,  waar  het  eer s te 
programmapunt  van  start  zou  gaan:  een 
interessant  en  stimulerend  debat,  met  als 
moderator  de  decaan  van  onze  universiteit 
Prof.  Dr.  Frank  Miedema.  De  panel-leden 
bestonden uit Prof. Dr. Jan Kremer, Prof. Dr. 
Gerda Croiset, en Mr. André Rouvoet. Hier 
kwamen veel uiteenlopende meningen samen 
over het beleid in het huidige zorgstelsel, en 
er  ontstonden interessante discussies  tussen 
de panelleden en de aanwezige alumni.. Staat 
de euro of de patiënt centraal in de huidige 

situatie? Moeten de arts en patiënten meer besef krijgen van wat bezoek, diagnostiek, en therapie 
kosten? Voor ons allen als  (toekomstige)  arts-onderzoekers zeer relevant in een snel  veranderende 
wereld. 

Hierop  volgden  verschillende  andere  inspirerende 
lezingen  over  thema’s  zoals  ondernemerschap  en 
technologie  in  de  zorg;  thema’s  waar  SUMMA 
studenten veel mee van doen hebben. Prof. dr Marco 
van  Vulpen  vertelde  over  de  huidige  stand  van 
radiotherapie;  Jiska  de  Wit  en  Jan  Vos  van  Marken 
(UMC  MAC3)  spraken  over  medische  apps,  de 
toepassing en de validiteit hiervan. Prof. Dr. Nico van 
Meeteren (directeur van TNO) discussieerde over de 
toekomst  van  zorg  en  de  waarde  van  uitleg  en 
preventie. Als laatst waren ook Jaap Maljers (directeur 
van  Bergman  Clinics)  en  Prof.  Dr.  Roel  Couthino 
(Hoogleraar  Life  Sciences  UU  en  voormalig  directeur  CIb)  aanwezig,  die  ons  vertelden  over 
respectievelijk ondernemerschap in de zorg en communicatie met de maatschappij over wetenschap. 
Na de laatste sessie konden de discussies met een borrel worden voortgezet, waarbij ook veel sprekers 
nog aanwezig waren.

Medische Alumni in Gemeenschappelijk Netwerk van de Utrechtse SUMMA-opleiding �5



Nieuwsbrief Jaargang 1, No. 1 13/05/15

Nadat iedereen had genoten van een uitgebreid buffet, blikten 
Dr. Westerveld en Prof. Dr. Gerda Croiset, beide ooggetuigen 
van de geboorte van SUMMA, terug op de afgelopen 10 jaar. 
In vogelvlucht presenteerden zij het ontstaan van de SUMMA 
opleiding, wat er tot nu toe bereikt is, en hoe SUMMA zich 
blijft  ontwikkelen.  Een  prachtig  verhaal  van  doorzettings-
vermogen en blijven geloven in idealen, waar veel SUMMAs 
zich waarschijnlijk in kunnen vinden. Onder het genot van een 
drankje konden wij genieten van het muzikale talent van Prof. 
Dr.  Ronald Bleys  en zijn band Maida Vale.  Dit  spectaculair 
optreden gaf een postprandiale dip geen kans. De avond werd 
afgesloten door onze eigen SUMMA DJ Sander Diederen, die 
er voor zorgde dat de aanwezigen tot na middernacht door 
konden dansen. 

Het was een mooie gelegenheid om samen stil te staan bij wat 
SUMMA voor  ons  betekent  (en  betekend  heeft).  Het  is 
bijzonder  wat  er  de  afgelopen  10  jaar  is  bereikt.  Op  deze 
avond was het duidelijk merkbaar dat SUMMA volwassen is 

geworden,  en  dat  er  een  prachtige  dag  voor  bijna  200  SUMMA studenten  en  alumni  was 
georganiseerd. Er zijn SUMMA huwelijken, er zijn SUMMA baby’s, en dan nu echt ook het SUMMA 
alumni netwerk MAGNUS.

Namens  het  gehele  organisatorisch  team  danken  wij  alle 
studenten en alumni die aanwezig waren op deze bijzondere 
dag. Bij het volgende lustrum hopen wij allen weer te zien!
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Colofon 

Deze nieuwsbrief is een uitgave van de SUMMA 
‘MAGNUS’ alumnicommissie en verschijnt eenmaal 
per jaar. 

Redactie 
Susanne Boers & Patrick Greve 

Ideeën? 
Ideeën en eventuele stukjes of foto’s zenden naar 
SUMMA-MAGNUS@umcutrecht.nl 

Ontwerp en layout  
Laurens Bosman 

Fotografie 
Stan Antonides & Laurens Bosman 

Alumnicommissie 
Bert Arets, Kevin van den Berg, Nina Korsuize, 
Susanne Boers. Patrick Greve, Judith Boucher en 
Annelien de Kat. 

Vind je het leuk om mee te denken met MAGNUS, al 
dan niet als commissielid, laat het ons weten!

Susanne is SUMMA student (cohort 2011) en is op dit 
moment bezig met het schakeljaar.  

Emile is SUMMA-alumnus (cohort 2009) en is nu 
werkzaam in een orthopedie-kliniek in Groot-

Brittannië.
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